
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Erhvervsministeren

Dato: 21. september 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1742
Hvor mange tons kvælstof ville netto kunne fjernes fra hver enkelt af de udlagte opdræt
sområder i regeringens udkast til havplan? I svaret bedes angivet antal tons kvælstof, 
der fjernes med de optagne muslinger, herunder hvor meget af dette der kommer fra 
sæsonens udledninger fra landbruget, hvor meget kvælstof der stammer fra andre kilder 
og historiske udledninger af kvælstof (f.eks. remobiliseret kvælstof som følge af iltsvind). 
Beregningen bedes angive, hvor meget kvælstof der mobiliseres fra havbund og sedi
ment, når muslingernes affald fører til iltsvind under muslingernes vækst, og hvor meget 
af kvælstoffet der ville have forladt fjorden til mindre følsomme områder, hvis muslingerne 
ikke havde optaget det.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Signe Munk (SF) og Rasmus Nordqvist (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgerne på Signe.Munk@ft.dk, Rasmus.Nord
qvist@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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